
Alexander Gálfy, Starý Smokovec 66, 062 01 Vysoké Tatry 
 
 

minister 
Ing. László Sólymos 

Ministerstvo životného prostredia SR 
Námestie Ľ. Štúra 1 

812 35 Bratislava 
 

Vo Vysokých Tatrách 02. 11. 2018 
 
VEC:  Žiadosť o riešenie situácie s narastajúcim počtom medveďov hnedých   
          pohybujúcich sa v intraviláne mesta Vysoké Tatry 
 
 
Vážený pán minister, 
 
     obraciam sa na Vás so žiadosťou o rýchle a odborné riešenie problematiky 
čoraz väčšieho výskytu neštandardne sa chovajúcich medveďov hnedých 
v intraviláne mesta Vysoké Tatry, vrátane jeho obytných zón. 
 
     Som si vedomý, že mesto Vysoké Tatry sa nachádza na území Tatranského 
národného parku, ktorý je prirodzeným domov tejto našej najväčšej šelmy, avšak jej 
pravidelný výskyt v uliciach mesta môže skôr či neskôr skončiť tragickým kontaktom 
s jeho obyvateľmi či návštevníkmi. 
 
     Aktuálne sa medvede pravidelne objavujú skoro v každej z tatranských osád 
a výnimkou nebývajú už ani centrá Starého Smokovca či Tatranskej Lomnice. Škody 
na majetku spôsobené hlavne na miestach kde sa sústreďuje komunálny odpad síce 
nie sú veľké, avšak čoraz väčšia strata plachosti medveďov neustále zväčšuje 
riziko ich útoku na človeka. 
 
     Jedným z podstatných negatívnych efektov pravidelných návštev medveďov 
v obytných zónach mesta Vysoké Tatry je zvyšujúci sa pocit strachu obyvateľov aj 
návštevníkov, pohybovať sa vo večerných hodinách mestom a vychádzať zo svojich 
domovov. 
 
     Neustály nárast výskytu medveďa hnedého v intraviláne mesta Vysoké Tatry má 
okrem pretrvávajúceho pocitu strachu ľudí a spôsobovaných škôd, za následok aj 
podstatne zhoršujúci sa vzťah obyvateľov k tomuto zvieraťu a radikalizáciu názorov 
na riešenia vzniknutej situácie. 
 
     Osobne nie som za automatický odstrel medveďov a uprednostňoval by som 
humánnejšie riešenia, ktoré tento problém budú riešiť komplexne a naozaj na 
profesionálne odbornej úrovni. 
 
     Ako poslanec Mestského zastupiteľstva Vysoké Tatry si Vás preto z vyššie 
uvedených dôvodov, v záujme prevencie možného útoku medveďa na človeka 
a v záujme trvalého bezpečia obyvateľov mesta, dovoľujem požiadať o rýchle a 
odborné riešenie tejto situácie. 
 
     Som presvedčený, že v tomto konkrétnom prípade sa jedná o naliehavú 
záležitosť s jasným verejným záujmom ochrany zdravia a života obyvateľov. 
      
  
 
 
                                                                            Alexander Gálfy 
                                                                   poslanec MsZ Vysoké Tatry 


